
Zápis 

z obhajoby disertační práce PhDr. Ing. Mmiina Součka 

konané dne 26. 2. 2013 

1én1a prúcc: Ruská emi:srace vněj�í a vnitfní 

jCnoménu 

přítomni: dle prezenční listiny 

nesoustavné dějiny jednoho kulturního 

Obhajobu zahájil předseda komise doc. Martin Matčjú. Přítomným představil za školitele 

PhDr. Vladimíra Czumala, CSc., v zastoupení doc. Martin Štoll, Ph. D. Ten zhodnotil průběh 

celého doktorského studia kandidátky a konstatoval, že posudek školitele je velmi kladný. Ve 

svém úvodním vystoupení kandidát uvedl, že ho téma oslovilo již před dvaceti lety. Stalo se 

předmětem i zájmu o ruskou tematiku. Cílem práce bylo poznat ruský svět i duši. V rámci 

metodologie uvedl hermeneutické porozumění v kontextu výkladu textů. Práci se zamýšlí i 

nadále věnovat. 

Dále byla komise seznámena s hlavními body obou posudkú. První posudek PhDr. Otto 

Urban, Ph.D. Nahlí):e] na pníci z pohledu historika umění, jenž se věnuje problematice 

ruského symbolismu ve výtvarném umční. .Jedna připomínka v případě dlouhých citací. 

Vhodné rozdělení pnícc na antologii textů a analýzu textů. Druhý posudek Prof. PhDr. 

Zdeněk Hrbata, CSc. Součástí pnícc je cmfaze. V práci se snažil rozeznat akcenty, které 

autora práce inspirovali. Autor zvolil komprehcnzivní přístup. Ačkoliv by autor posudku 

zvolil paralelní kritickou distanci, respektuje jeho přístup doktora Součka. Práce je imponující 

záběrem, historizující panorama, využití mcdailonkú, z nichž některé jsou však velmi 

prohloubené. Nejzdařilejší je Gogol a Cvětajevová. Na některých místech třeba více 

interpretací. Práci doporučil. K posudkům se vyjádřil doktor Souček. Citace jsou v práci 

zámčrné . .Jednalo se i o obtíž.nou část, zejména v rámci mské mystiky. Neuměl z textú 

vytrhnout ani jednu včtu, nebol" by poselství bylo neúplné. 

Diskuse 

Doc. Štoll postrádal syntézu, zhodnocení toho, co je ruská duše. Práci pokládá za 

encyklopedické vršení. Doc. Soukup reagoval na absenci některých původních pramcnú. Doc. 

Patočka se zaměřil na to, jakým směrem se hodlá autor dále ubíral. Zdali v tomto tématu také 

publikoval v odborném periodiku, včnujemc se mu soustavně. Doktor Souček uvedl, že v této 

fázi zatím studuje. 



Výsledek hlasování 

Neprospěl/a 


